



## 25 YEARS OF LEADER

# Back to the future

The LEADER rural development programme is celebrating its 25th anniversary this year. Yves Champetier, one of the leading specialists of LEADER, retraces the evolution - and current challenges - of this initiative, which has revolutionised European rural development.

[Read more >>](#)

## Latest news from the website

---

[Ireland set out arguments against EU in Apple tax ruling >>](#)

---

[ePrivacy: Europeans call for stronger protection >>](#)

---

[€130 billion delivered under the European Structural and Investment Funds >>](#)

---

[Employment and Social Developments in Europe: improvement and new forms of work >>](#)

---

[Brexit and the EU budget: threat or opportunity? >>](#)

---

[Just 8 men own same wealth as half the world >>](#)

---

[Business leaders optimistic about future, despite popular discontent >>](#)

---

[Positive economic trends for EU fisheries >>](#)

---

[Essen becomes the European Green Capital for 2017 >>](#)

---

[The Europeans and Uncle Trump: a risk and an opportunity >>](#)

---

[Approaches to the labour market integration of refugees >>](#)

---

[Number of tourism nights slightly up, despite falls in France and the UK >>](#)

---

[Schengen: Commission proposes to maintain controls for another three months >>](#)

---

[Record number of participants in Erasmus+ >>](#)

---

[Circular Economy: the Action Plan one year after >>](#)

---



WHAT'S NEW AT AEIDL?

## Vacancy: Network manager, ESF Transnational Platform

A job vacancy has arisen at AEIDL for a network manager in the European Social Fund Transnational Platform.

[Read more >>](#)

## Other news

---

MAJOR CHANGES IN EUROPEAN PUBLIC OPINION

## REGARDING THE EU

This **exploratory study** on major changes in European **public opinion** (updated in November 2016) was carried out on the basis of the Eurobarometer surveys carried out **between 1973 and 2016**. The following aspects were studied: changes in European public opinion regarding the European Union and its institutions; **democracy** in the European Union; the **economy** of the European Union; the **lives of Europeans**; **immigration**.

[Read more >>](#)

## URBACT GOOD PRACTICE CALL NOW OPEN

This call is open until **31 March 2017**. It invites cities to come forward with their **good practices** in the field of **sustainable integrated urban development** to: 1) be part of the **pioneering group** of URBACT Good Practices to be widely promoted at EU and international level; 2) Be able to share the Good Practice within the framework of a **Transfer Network** (Call to be published in September 2017). All the cities with selected good practices will be awarded the title '**URBACT Good Practice City**'.

[Read more >>](#)

## THE SITUATION OF REFUGEES AND MIGRANTS WITH DISABILITIES (14 FEBRUARY, BRUSSELS)

The **European Economic and Social Committee (EESC)** is organizing a **public hearing** on the situation of refugees and migrants with disabilities on **14 February 2017**. The objective of the hearing is to raise awareness among organisations working with refugees and migrants on the **rights and needs of persons with disabilities**.

[Read more >>](#)

## ATTALI: "EUROPE IS WORLD'S BIGGEST POWER BUT DOES NOT RECOGNISE IT"

Other world powers would be **happy to see the EU fall apart**. A **Defence Union** would stop this from happening and prevent Europe sliding back into **conflict**, economist **Jacques Attali** said in an **interview** with ***EurActiv.com***.

[Read more >>](#)

## QUATREMER: “IN EUROPE WE SEE ONLY ONE LOSER FROM BREXIT – AND IT WON’T BE US”

“Theresa May promises a **soft Brexit for Britain** and a **hard one for everyone else**. Why would we let that happen?” writes journalist **Jean Quatremer** in *The Guardian*.

[Read more >>](#)

### *AEIDL Flash*

The purpose of our fortnightly electronic newsletter, *AEIDL Flash*, is to draw attention to the news on our website. These news items from different sources are selected for the interest they may have for local development in Europe. If you do not wish to receive it in the future, please send an email to **Jean-Luc Janot**.



ASSOCIATION EUROPÉENNE POUR L'INFORMATION SUR LE DÉVELOPPEMENT LOCAL asbl

27 JANVIER / JANUARY 2017

[> English version](#)



### LEADER A 25 ANS

## Retour vers le futur

Le programme de développement rural LEADER a tout juste 25 ans. Yves Champetier, l'un des grands spécialistes de LEADER, retrace l'évolution - et les défis - de cette initiative qui a révolutionné le développement rural en Europe.

[Lire plus >>](#)

# Dernières nouvelles sur le site

---

[L'Irlande reproche à la Commission de violer sa souveraineté >>](#)

---

[Vie privée en ligne: les Européens veulent plus de protection >>](#)

---

[130 milliards d'euros investis au titre des Fonds structurels et d'investissement européens >>](#)

---

[Emploi et situation sociale en Europe: améliorations et mutations >>](#)

---

[Brexit et budget de l'UE: menace ou opportunité? >>](#)

---

[Huit hommes possèdent autant que la moitié de la population mondiale >>](#)

---

[Décalage entre le moral des entreprises et la défiance des citoyens >>](#)

---

[Tendances économiques positives pour la pêche européenne >>](#)

---

[Essen devient la Capitale verte de l'Europe pour 2017 >>](#)

---

[Les Européens face à l'Oncle Trump: un risque et une opportunité >>](#)

---

[L'intégration professionnelle des réfugiés: quelles approches? >>](#)

---

[Nuitées touristiques en légère hausse malgré des baisses substantielles en France et au Royaume-Uni >>](#)

---

[Schengen: la Commission propose de maintenir des contrôles pour trois mois supplémentaires >>](#)

---

[Erasmus+: niveau record de participants >>](#)

---

[Économie circulaire: le plan d'action un an après >>](#)

---

QUOI DE NEUF À L'AEIDL?

Poste à pourvoir:



## Coordination de réseau, Plateforme transnationale du FSE

La Plate-forme transnationale du Fonds social européen recherche un/e coordinateur/trice de réseau, en poste à l'AEIDL.

[Lire plus >>](#)

## Autres nouvelles

---

### GRANDES ÉVOLUTIONS DE L'OPINION PUBLIQUE À L'ÉGARD DE L'UNION EUROPÉENNE

Cette **étude exploratoire** sur les grandes évolutions de l'**opinion publique** européenne (actualisée en novembre 2016) a été effectuée sur la base des **enquêtes Eurobaromètre** réalisées **entre 1973 et 2016**. Ont été étudiés: l'évolution de l'opinion publique à l'égard de l'UE et de ses Institutions; la **démocratie** dans l'UE; l'**économie** de l'UE; la **vie des Européens**; l'**immigration**.

[Lire plus >>](#)

### L'APPEL URBACT GOOD PRACTICE EST OUVERT

Ouvert jusqu'au **31 mars 2017**, cet appel invite les villes à faire valoir leurs **bonnes pratiques** en matière de **développement urbain durable et intégré**, avec comme avantages de: 1) faire partie du **groupe pionnier** des bonnes pratiques d'URBACT qui seront promues largement au niveau européen et international; 2) pouvoir partager les bonnes pratiques dans le cadre d'un **réseau de transfert** (un appel sera publié en septembre 2017). Toutes les villes dont les bonnes pratiques seront sélectionnées obtiendront le label «**URBACT Good Practice City**».

[Lire plus >>](#)

## LA SITUATION DES RÉFUGIÉS ET DES MIGRANTS HANDICAPÉS (14 FÉVRIER, BRUXELLES)

Le **Comité économique et social européen (CESE)** organise le **14 février 2017** une **audition publique** sur la situation des réfugiés et des migrants handicapés. L'objectif de **sensibiliser les organisations travaillant avec les migrants et réfugiés aux droits et besoins** de ceux qui sont handicapés.

[Lire plus >>](#)

## ATTALI: «L'EUROPE EST UNE PREMIÈRE PUISSANCE MONDIALE QUI S'IGNORE»

Les autres puissances mondiales seraient **ravies de voir l'UE se morceler**, assure dans une **interview** pour **EurActiv.com** l'économiste **Jacques Attali**, qui estime que, pour éviter la **catastrophe**, il faudrait mettre en place une **Union de la défense**.

[Lire plus >>](#)

## QUATREMER: «EN EUROPE, ON NE VOIT QU'UN SEUL PERDANT DU BREXIT, ET CE NE SERA PAS NOUS»

«Theresa May promet un **Brexit doux pour la Grande-Bretagne** et un **Brexit dur pour tous les autres pays**. Pourquoi laisserait-on passer ça?», se demande le journaliste **Jean Quatremer** dans **The Guardian**.

[Lire plus >>](#)

### ***AEIDL Flash***

La fonction de notre lettre électronique bimensuelle AEIDL Flash est d'attirer l'attention sur les nouvelles publiées sur notre site. Ces nouvelles sont sélectionnées à partir de différentes sources, en fonction de l'intérêt qu'elles peuvent présenter pour le développement local en Europe. Si vous ne souhaitez plus recevoir cette publication à l'avenir, il vous suffit d'envoyer un courriel à **Jean-Luc Janot**.

